
ЧИТАЙ 
І МОВУ ВИВЧАЙ!

Назви жіночих професій: як їх утворювати?

Ти прочитав/прочитала про українську скульпторку-ке-
рамістку Ольгу Рапай-Маркіш. Звернув/звернула увагу на 
фемінітиви? Насправді українській мові притаманні імен-
ники, що позначають назви професій осіб жіночого роду. 
Але за радянських часів їх “повичищали”, бо російській 
мові вони не властиві. Більшість фемінітивів утворюються 
за допомогою суфіксів -к- , -ин-, -иц-, -ес-. 

Наприклад: письменник — письменниця, артист 
— артистка.

Зверни увагу, що при утворенні фемінітивів 
може відбуватися чергування звуків: фахівеЦь — 
фахівЧиня, працівниК — працівниЦя.

!



Тепер ти знаєш більше про утворення  

слів в українській мові!

Спробуй утворити фемінітиви від таких назв 
професій чоловічого роду.

Склади й запиши речення з утвореними 
словами-фемінітивами.
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